

Title (en)

Method and apparatus for measuring the radius of bent products

Title (de)

Verfahren und Vorrichtung zum Feststellen von Radien bei Biegeteilen

Title (fr)

Procédé et dispositif pour mesurer des rayons de pièces cintrées

Publication

EP 0767016 A2 19970409 (DE)

Application

EP 96115724 A 19961001

Priority

DE 19536938 A 19951004

Abstract (en)

The method involves using components (10) having two cylindrical surfaces. An inner surface (14) faces a centre of curvature, a second surface (12) faces away from it. The length of the radius (R_i) of the inner surface is calculated as a ratio, from the radial distance (b) of both cylindrical surface forming the dividend and a divisor. The divisor is the difference of the quotient of the curvature length (L_a) of the outer surface, divided by the length (L_i) of the inner surface, minus 1. The radial distance (b) between the cylinder surfaces is measured after measuring of the curvature length, at least one of which is measured contact-free.

Abstract (de)

Bei einem Verfahren zum Feststellen von Radien bei zwei Zylinderflächen bestimmenden Biegeteilen (10), wobei eine innere Zylinderfläche (14) einem Krümmungsmittelpunkt zugewandt sowie eine zweite Zylinderfläche (12) diesem abgewandt ist, wird die Länge des Radius (R_i) der dem Krümmungsmittelpunkt näherliegenden inneren Zylinderfläche (14) als Quotient aus dem radialem Abstand (b) der beiden Zylinderflächen (14,12) als Dividens und einem Divisor bestimmt, der die Differenz des Quotienten der Bogenlänge (L_a) der äußeren Zylinderfläche durch die Bogenlänge (L_i) der inneren Zylinderfläche abzüglich des Subtrahenden 1 ist. Zudem soll der radiale Abstand (b) zwischen den Zylinderflächen (12,14) nach dem Erfassen der Bogenlängen (L_i , L_a) gemessen werden. <IMAGE>

IPC 1-7

B21D 7/08; B21D 7/14

IPC 8 full level

B21D 7/08 (2006.01); **B21D 7/14** (2006.01)

CPC (source: EP)

B21D 7/08 (2013.01); **B21D 7/14** (2013.01)

Cited by

CN113884958A; EP2399688A1; ITMI20101124A1; EP2248611A1; CN101879542A; ITRM20090215A1; ITTO20130936A1; CN104646451A; JP2015098053A; EP2873943A3; EP3051251A1; EP3540366A1; RU2705047C2; EP2873943A2; US10092937B2

Designated contracting state (EPC)

CH FR IT LI NL SE

DOCDB simple family (publication)

EP 0767016 A2 19970409; EP 0767016 A3 19971203; EP 0767016 B1 19990602; DE 19602504 A1 19970410

DOCDB simple family (application)

EP 96115724 A 19961001; DE 19602504 A 19960125